
  

 

 

ACTA DE LA REUNIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL CONSELL MUNICI PAL DE LES 

PERSONES GRANS 

 

 

Data:  17 de febrer de 2021 

Lloc:  Videoconferència. Sala del Consell de la Gent gran   

Hora d’inici: 11h 

 

Assistents: 

 

Jaume Puig i Bou ( IBAM-Residència Mont Blanc), Montserrat Morros Masachs 

(Gest) , Rosa Roura Selga, (Casal Font dels Capellans), Montserrat Roldan 

Rodríguez, (FATEC), Miquel Cerezo (Grup municipal Ciutadans), Mercè Soldevila 

Majó (UGT), Mercè Jubells, Ma Àngels Solervicenç, Marina Hosta Vila (AV 

Sagrada Família), Sussi Garcia Soldevila ( ciutadana), Francesc Vergés Prat 

(Casal de la Gent Gran de Manresa), Carme Carrió , (AV Escodines) , Jaume 

Rovira, (Coordinadora de jubilats i pensionistes), (Guifré) (Espai de suport), Maria 

Carrera Antonell (Espai Social Manresa), Roser Alegre, (representant municipal 

del grup Fem Manresa), Víctor Feliu Ferrer (CCOO), Jeroni Muñoz (cap de servei 

de drets socials) Cristina Cano actuant com a secretària del Consell de Gent Gran, 

Rosa M. Ortega, Regidora d’Infància, Joventut i Persones grans , David Aaron, 

Regidor d’urbanisme. 

 

S’excusen: Anna Budia, (Creu Roja Manresa) Ma Rosa Riera (Associació 

Familiars de l’Alzheimer) Celestino Miravete (Associació de gent gran de 

Manresa). 

 

 

 

 

 

 



  

Temes tractats: 

 

 

1. Problemàtica  de les obres de la residència de l a Font dels Capellans .  

 

La regidora Rosa Ma Ortega, presenta i dóna la benvinguda a les persones 

assistents. 

David Aaron : El format de la reunió no és el més adequat,  des de l’Ajuntament 

s’hagués preferit fer-la presencial. Proposa fer una trobada  “ in situ” i explicar en 

directe la proposta i les solucions proposades per part de l’Ajuntament. Els 

regidors i regidores lamentem la situació, però  tot i la dificultat del moment 

l’ajuntament posa esforços per atendre el millor possible les demandes i peticions. 

Al meu entendre, cal destacar dos aspectes importants:  

- Existeix un “problema d’enfado”, perquè apareixen unes obres sobtadament 

a una zona de la ciutat, per part de l’ajuntament no s’ha fet una valoració 

correcte del que podia suposar. Aquest és el punt de partida. Hi ha un 

factor emocional elevat. 

-  Les propostes de solucions que es plantegen a dia d’avui,  s’haurien 

d’haver plantejat a l’inici, però al no preveure-les,  es proposen  ara.  

Dit això, el Carrer Granollers, genera afectació a una part del  pati, concretament  

609 m2. Aquesta afectació és compensable. Amb les obres sorgeixen nous espais 

que permetran nous espais i millorables. Es fa una proposta d’oferir un altre espai 

per compensar la zona que es perd de jardí. Un espai que sigui millor pels 

residents: amb  bancs, millorar petanques, millorar l’enjardinat, fer una  plantada 

arbres, etc... La proposta és que el resultat final, malgrat el tràngol sigui positiu.  

S’han mantingut reunions amb la Generalitat i s’ha acordat donar aquest 

recolzament per executar les obres de manera simultània. L’adequació d’aquest 

nou espai està quantificat per un valor de  100.000 euros, i es vol executar 

conjuntament amb el desenvolupament de les obres.  

Ahir es va fer una reunió” in situ” per tal de visualitzar la part afectada , es va 

encintar quins serien els resultats finals de la tanca. Aquest  ajuda a tenir la 

sensació que és un canvi que no empitjora les condicions dels residents. Està 

previst la construcció d’una  tanca, un enjardinament i voreres amples. Tota 

aquesta obra permetrà  integrar aquesta part de la ciutat. 



  

Aquests paquets de millores que ofereix la Generalitat  s’han assolit gràcies a les 

reivindicacions de la residència, les entitats  veïnals, etc...  L’Ajuntament les ha 

recollit i ha intentat trobar la millor solució. Això suposarà una millora per la 

residència i el barri. El més operatiu seria fer una visita in situ. 

Rosa M : Fer una visita seria interessant per poder valorar “in situ” la situació.  

Jeroni:  Us sembla que proposem un dia per fer la visita?  

Víctor Feliu : Veig positiu fer una visita de cara la setmana vinet. A la visita d’ahir 

hi havia unes 20 persones. Ara si us sembla us exposo una mica la cronologia 

dels fets:  El motiu de la convocatòria d’avui era per tractar únicament aquest tema 

de les obres, ja que se’ns va demanar que hi hagués un pronunciament públic 

com a Consell de les Persones Grans. Per aquest motiu, ho vaig sol·licitar a la 

regidora i també vaig enviar el comunicat a principis de febrer. Des de diverses 

entitats s’han fet comunicats i per això era important que el Consell de les 

Persones Grans es posicionés.  El motiu de la reunió d’avui era per dos motius:  

- Exposar la problemàtica. 

- Demanar al consell que digués quin era el seu pronunciament. 

Des del nostre posicionament, nosaltres no ens oposem a l’obra, aplaudim la 

ronda dels països catalans però no estem d’acord en la connexió projectada del 

carrer Granollers amb la font dels capellans,  ja  que pensem que no és 

imprescindible. Paral·lelament ja hi ha un enllaç amb el carrer Rosa Sensat que 

permet la connectivitat amb el barri de la Pujada Roja. En comptes de ser una 

connexió en línia recta , seria un petit “4”, i demanen fer aquest canvi. 

Recuperant el Pla General de 1995, es manté el pati de la Residència tal com està 

sense cap afectació. Avui també es podria executar d’aquesta manera. 

Que quedi clar que no és un rebuig de 4 persones, ens  preocupa es el benestar 

de les persones residents.   Els familiars de la residència van manifestar que és un 

horror, que el pati és un espai molt apreciat i que per   moltes compensacions que 

es vulgui fer , la qualitat no serà la mateixa. La proposta de l’Ajuntament no 

compleix les expectatives. No som només 4 els que diem que hi ha aquest rebuig 

també hi ha l’A.A.V.V Pujada Roja, Federació d’Associacions de veïns, A.AV.V 

Sagrada Família i , A.A.V.V. Font dels capellans. 

No només som nosaltres, no ens convencen les justificacions de l’Ajuntament ni a 

sobre el terreny. 



  

L’Ajuntament ens proposa  fer una comissió mixta, perquè dona per fet que aquest 

projecte no és reversible. Nosaltres, participarem en aquesta reunió però la 

posició és inamovible. Participarem en la comissió però no mourem la nostra 

posició d’oposició. 

Ahir,  ja vam exposar també  que no entenem que si acceptem aquestes reformes, 

es farà una inversió de 100.000 euros però si no ho acceptem no s’invertirà, això 

no ho entenem. 

L’Ajuntament hauria d reconèixer que és un “nyap “i traslladar aquesta via de 

comunicació. 

David : Tinc moltes ganes d’escoltar a tothom, però fas algunes afirmacions que 

he de matisar: 

-  La nostra posició inicial era errònia en el planteig de les obres. El projecte 

hauria d’haver incorporat les mesures de la residència. Ho detectem i 

proposem parlar-ne. Hi ha un error i es corregeix, en la mesura del 

possible. Nosaltres ho valorem com una oportunitat de diàleg .Que  la 

nostra postura com Ajuntament és inamovible , no és cert, hem reconegut 

errades i hem plantejat solucions. Ens movem, dialoguem i corregim. Si tu 

Victor afirmes que la vostra postura es inamovible, no lliga amb el diàleg. 

- POUM 95: Quan es van delimitar àrees residències a el 2007/8 ja es va 

definir les connexions amb el carrer Granollers. Si que es van valorar 

mesures compensatòries, però no es van explicar prou bé. Després de la 

ferida estem posant el remei, i assumim que ho hauríem d’haver detectat 

abans, però ara estem oberts totalment al diàleg i a trobar solucions. 

- Desplaçar carrer Granollers implica desordenar la zona verda, no serà 

possible l’ampliació dels patis del  Guillem Catà, no  permetrà desenvolupar  

tota la millora dels espais públics, etc... Seran espais  millors, més amples, 

permeten generar una zona verda de 3.200m2. També cal tenir en compte 

la seguretat   viària: un carrer que sigui recte és més segur que un carrer 

amb corba. Si tot això empitjorés la residencia, s’hauria d’arreglar però la 

finca final és relativament similar. La proposta del carrer Granollers tal i com 

està plantejat, ordena millor urbanísticament i amb una clara millora de 

l’entorn, tenint en compte  el benestar de les persones. Cal conciliar tots 

aquests equilibris tan urbanístics com del benestar de les persones. 

 



  

Víctor Feliu:  Jo em limito a explicar la situació. David,  tu dius que la nostra 

posició és inamovible i nosaltres pensem el mateix de l’Ajuntament. Nosaltres 

defensem la nostra proposta que es la via de connexió per carrer Rosa Sensat. 

Nosaltres parlem de persones per sobre de l’estètica urbanística. Si teniu la 

voluntat de millorar l’entorn, feu-ho igualment però amb la nostra proposta. 

Rosa Roure:  No ens oposem a l’avinguda dels  Països Catalans.. Si que ens 

oposem l’enllaç cap al carrer Granollers. El 2015, no hi havia aquest carrer. 

Entenem que la intenció en un futur és que aquest carrer  enllaci cap a la Pujada 

Roja. Cal tenir en compte dues coses:  

• El carrer Concepció Piniella ja te enllaç i Rosa Sensat també te enllaç i 

també una a rotonda que permet fer enllaç cap a dalt. Nosaltres pensem 

que quan estigui previst fer la part de dalt, ja es parlarà d’això en concret.   

•  L’Ajuntament vol posar bancs, barbacoa, font, etc… això es “donar-nos 

peixet” .El que necessitem es que arreglin una canonada d’aigua que fa 

temps que estem demanant. Pensem que el tros que ens oferiu, és 

insuficient, ja que , es trauran la pistes de petanca, la vorera i el voral. Els 

quatre costats de la residència quedaran envoltats de cotxes ,hi haurà molt 

soroll. No necessitem més espais verds al voltant. Per fer aquest enllaç es 

talla el nostre espai del pati de  davant. No volem que es talli aquest espai 

de davant. No volem diners, volem que ho deixeu com està.  

Carme Carrió : Des de les Escodines, em solidaritzo amb la Rosa i el Victor. No 

ens creiem i no estem d’acord amb les millores que ens oferiu i en tallar el jardí. 

Ara fa 10 anys que Manresa es va adherir a la ciutat amiga de la gent gran ( 

programa impulsat a favor de la salut i  el benestar de les persones grans). Amb 

això que voleu fer no ho esteu complint. Dels diversos àmbits en destaquen 

l’atenció als edificis, la salut , l’ esport... No ens agrada la proposta perquè  retalla 

drets i llibertats de les persones residents. Pensem que  el diàleg ha de ser anar i 

tornar, i des de l’Ajuntament  no esteu disposats a canviar. Una ciutat amiga de la 

gent gran escolta la gent gran, no ens esteu escoltant, no ens agrada i no ens 

seduïu. Des d’Escodines estem en desacord amb el projecte.  

Marina Hosta:  Nosaltres comparem aqueta actuació amb el que es va fer a  la 

Fabrica Nova. S’han fet unes voreres molt amples que no serveixen per a res. No 

trobo necessària la prolongació del carrer Granollers ara mateix.  



  

Joaquim Garcia : A mi m’agradaria fer una reflexió  del que veiem a la residencia. 

Viem clar que s’ha de fer  un enllaç i que el carrer Rosa Sensat s’ha de mantenir. 

Tal i com s’ha planejat el carrer actual Rosa Sensat  desapareix  i es proposa una 

connexió  nova. Amb aquestes obres el Guillem Catà  amplia el pati. Afecta que hi 

ha un espai desocupat més cap al nord de la residencia i anem a col·locar-hi el 

pati. Això no ho entenem. Quan hi ha el conflicte cal valorar i donar unes prioritats: 

què és més important el carrer o la residència? Des del punt de vista municipal cal 

tenir en compte els residents. Ara no em puc pronunciar perquè no conec la 

proposta del David. 

Tinc una qüestió: Si es modifica el pla general, vol dir que afectem a terceres 

persones. Abans d’anar al pla general hauríem de veure si es pot arribar a un 

acord de millora de la residencia i si no cal modificar pla general. 

Jaume Puig i Bou:  La nostra missió és cuidar les persones grans. És molt difícil 

entendre la situació que hi ha. Crec que hauríem de preguntar al personal de la 

residència que hi treballa si pensen que aquesta proposta perjudica realment, o 

no. A part del que nosaltres veiem des de fora, hem d’escolar l’opinió de la gent de 

la residència i entre tots i totes  buscar una solució. 

Francesc Vergés: Des de l’Ajuntament Des de l’ Ajuntament es pren una decisió, 

i com podeu comprovar hi ha  posicions molt confrontades. Preneu una decisió 

com Ajuntament i avancem. No podem quedar-nos només amb el jardí. Estic 

d’acord en anar a veure l’espai però cal aportar altres propostes  a les que 

actualment hi ha sobre la taula, ja que son dos posicions molt confrontades. 

David:  Jo no em sento “enfrontat!. Estem demanant que treballem conjuntament. 

La nostra proposta és que fem la visita insitu i creem aquest grup de treball per tal 

de  profunditzar amb el que estem proposant. 

Roser:  Han quedat clares les posicions. Estem d’acord amb la última aportació 

del Francesc. Hi ha dos posicions molt oposades i és difícil arribar a un acord. Jo 

us animaria  anar-ho a veure. Agraïm que l’Ajuntament reconegui  que s’han fet 

les coses malament, però no és suficient. Caldria com equip de govern entomar 

aquesta demanda de participació ciutadana . Hi ha eslògans molt bonics, com per 

exemple ciutat amiga de la gent gran, etc..., però cal posar-ho en pràctica. 

Sussi:  Fa anys que vam començar a ciutat amiga de les persones grans. Si que 

estic al costat de la gent gran. Per mi el millor és demanar  a la gent de la 



  

residència que els sembla. S’han de fer obres adaptades a la gent gran. N’hi ha 

moltes a acabar  que estan parades. 

Víctor Feliu:  T’ho dic amb tota l’estima però jo entenc que des del teu punt de 

vista d’arquitecte i regidor possiblement tinguessis responsabilitats i entenc la teva 

postura prudent. Justificaves els enllaços amb la Pujada Roja. El 1995, ja es 

contemplaven aquestes connexions i el solar de la residencia no quedava afectat. 

Ara de “correcuita” s’han hagut de fer canvis i s’ha fet.. Demanem la congelació 

d’una connexió concreta. 

Jeroni:  L’opinió dels treballadors del centre, si que seria interessant conèixer-lo. 

Víctor:  Terceres persones, diuen que s’han rebut pressions, que han fet canviar 

l’opinió a la residencia. Resulta que Suara és l’empresa que gestiona llars 

d’infants i també gestiona la residencia. El discurs de Suara fa dos mesos era un i 

(terceres persones)  diuen que degut a aquestes pressions han canviat d’opinió.   

Comenta que hauríem de fer la visita. Hi ha quatre persones que ahir  vam anar a 

la visita i la nostre opinió no canviarà, però valoro positiu que hi vagin les persones 

que no hi han anat. 

David:  Crec molt en el diàleg i la participació. Víctor, no pots llençar aquesta 

sospita, necessito explicar que no hi ha cap canvi d’opinió. 

Si hi ha canvis d’opinió son lícites i humanes. El que intentem que hi hagi és 

informació i després reflexió que ajuda al debat. Important també la capacitat 

d’aprendre i fer una decisió conjunta i consensuada per arribar a un equilibri. 

Convido a seguir amb els  grups de treball i fer la visita sobre el terreny. Canviar 

d’opinió és lícit i m’agradaria que fos ben acollida la informació i el diàleg. 

Rosa:  Si us sembla, quedem per fer una vista. 

Victor:  Ho he dit no per escampar sospites. He parlat amb terceres persones que 

diuen ( rumors). Està molt aclarit que per part de l’Ajuntament no hi ha hagut cap 

pressió. 

Francesc:  Voldria preguntar, què ha passat amb l’ascensor del carrer 

circumval·lació? 

David:  Hi ha hagut un problema amb el subministrament de la maquinària. 

Francesc:  Doncs a veure si podeu  parlar amb els de la maquinària perquè ho 

solucionin. 

 



  

Sense cap més comentari es tanca la sessió i s’emplaça  als assistents a fer una 

visita in situ de les obres. 

 

 

 


